
ماجرای خودروهای دپو شده در مناطق آزاد تشری شد

به گزارش روابط عموم و امور بین الملل منطقه آزاد چابهار احمد جمال در مصاحبه اختصاص با خبرنار گروه اقتصادی خبرگزاری

از خودروهای افزود: برخ بر واردات خودرو از مناطق آزاد به سرزمین اصل صدا و سیما درباره مصوبه کمیسیون تلفیق مجلس مبن

که در مناطق آزاد دپو شده، براساس حم قضای توقیف شده است.

جمال با بیان اینه بیشترین خودرو دپو شده در منطقه ویژه اقتصادی سلفچان و کمتر از 100 دستاه خودرو است گفت: مجموع

خودروهای دپو شده در انبارهای مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، بین 300 تا 400 دستاه است که تعدادی براساس حم قضای توقیف

شده و تعدادی براساس نظر صاحبان آنها ترخیص نشده است و این تعداد نمتواند تامین کننده نیاز سرزمین اصل باشد.

وی با اشاره به اینه اکنون 64 منطقه ویژه اقتصادی و 8 منطقه آزاد در کشور داریم افزود: اگر 300 تا 400 خودروی دپو شده میان

همه این مناطق تقسیم شود به هر منطقه به طور متوسط 3 تا 4 خودرو مرسد که عدد ناچیزی است.

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعال مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در خصوص واردات خودروهای دپو شده از مناطق آزاد به سرزمین

اصل نیز گفت: بر اساس آمارهای مطرح شده، این نوع خودروها در مانهای مختلف دپو شده اند.

جمال با بیان اینه تعدادی از این خودروها در انبارهای سازمان تملی و تعدادی نیز در انبارهای سازمان بنادر و دریا نوردی وجود

دارد افزود: تعدادی از این نوع خودروها نیز در انبارهای گمرک و تعدادی در انبارهای مناطق آزاد و ویژه اقتصادی قرار دارد.

وی اضافه کرد: همه این خودروها در سال 97، حدود 12 هزار دستاه تخمین زده مشد.

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعال مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در خصوص این مصوبه کمیسیون تلفیق گفت: این مصوبه باید در

صحن علن مجلس نیز به رأی گذشته شود تا پس از تصویب، فرایند اجرای آن گذرانده شود.

جمال با بیان اینه اگر هدف از تصویب این مصوبه حصول درآمد برای دولت یا تامین بخش از نیازهای داخل و یا ایجاد رقابت

باشد افزود: این مصوبه شاید نتواند این اهداف را محقق کند.

وی ادامه داد: سالهاست که واردات خودرو به مناطق آزاد ممنوع است و هیچونه خودروی وارد این مناطق نشده است.

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعال مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با بیان اینه خودروهای فعل در مناطق آزاد خودروهای مستعمل و

کارکرده است گفت: ورود این خودروها به سرزمین اصل، هی دستاوردی برای اقتصاد کشور ندارد.

جمال تعداد خودروهای کارکرده در مناطق آزاد را بسیار کم بیان کرد و افزود: این خودروها در طول زمان وارد شده اند و تعدا زیادی

از آنها مستهل شده اند.

وی با اشاره به اینه خودروهای وارد شده به مناطق آزاد به طور عمده در نزدی دریا هستند گفت: عمر مفید این خودروها در

محیطهای شرج، بسیار محدود است و اگر از کیش، قشم، اروند و چابهار، خودروی به سرزمین اصل وارد شود نمتوان بهره برداری

خوب از آنها کرد.

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعال مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، عمر مفید خوروها در مناطق شرج را 4 تا 5 سال بیان کرد و افزود:

اینه گفته شده 100 هزار خودروی خارج در مناطق آزاد وجود دارد این آمار هی مبنای ندارد.

جمال اضافه کرد: از سه سال گذشته ما هی واردات خودروی در این مناطق نداشته ایم.

وی با بیان اینه 30 تا 40 هزار خودرو خارج در مناطق آزاد تردد مکند گفت: خودروهای فعل در مناطق آزاد تامین کننده نیاز این

مناطق هستند و اگر قرار باشد که این خودروها وارد سرزمین اصل شوند دوباره نیاز به وارد کردن خودرو به مناطق آزاد داریم.



معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعال مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با اشاره به اینه ورود خورو به مناطق آزاد باید یا منب داخل داشته و

یا واردات باشد افزود: واردات خودرو که ممنوع است و منب داخل نیز محدودیتهای دارد.

جمال گفت: خوروسازان داخل ی و نیم میلیون دستاه در سالهای گذشته و در بالاترین سط خودرو تولید کرده بودند و اکنون

این رقم به 800 هزار دستاه در سال رسیده است.

وی افزود: امان تامین خودرو برای نیازهای ضروری شهروندان در مناطق آزاد از داخل کشور وجود ندارد.

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعال مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ادامه داد: نمایندگان مجلس باید فری برای رف نیازهای شهروندان

در مناطق آزاد نیز کنند.

جمال در خصوص پیش بین درآمد 10 هزار میلیارد تومان از واردات خودرو از مناطق آزاد به سرزمین اصل گفت: نمدانم مبنای این

آماز کجاست، اما درآمد 10 هزار میلیارد تومان بسیار خوشبینانه است.

وارد و این مناطق را خال تواند محقق شود که همه خودروهای موجود در مناطق آزاد را به سرزمین اصلم وی افزود: این رقم زمان

از هر نوع خودرو کنیم.

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعال مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در خصوص درآمد دولت از محل حقوق ورود خودروها از مناطق آزاد

به سرزمین اصل گفت: وقت کالای از مناطق آزاد به سرزمین اصل وارد مشود باید ثبت سفارش شده و حقوق ورودی آن اعم از

حقوق گمرک و سود بازرگان پرداخت شود.

جمال افزود: همچنین باید نرخ حقوق گمرک و سود بازرگان نیز مشخص شود تا بتوان بطور شفاف عمل کرد.

وی درباره تعداد ورود خودروها از مناطق آزاد به سرزمین اصل گفت:در این خصوص باید بیشتر تامل شود و حت درباره درآمد 5 هزار

میلیارد تومان از محل واردات خوروها، باید احتیاط داشته باشیم چرا که بعید به نظر مرسد که این مبل نیز محقق شود.

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعال مناطق آزاد و ویژه اقتصادی افزود: با فرض پذیرش درآمد 5 هزار میلیارد تومان، ی سری

هزینهها به کل اقتصادی کشور برای تامین خودروهای مناطق آزاد تحمیل مشود که باید هزینهها و در آمدها باهم در نظر گرفته شود.

جمال اضافه کرد: هزینههای اجتماع واردات خودرو از مناطق آزاد به سرزمین اصل نیز باید مورد توجه قرار گیرد.




